

SMART

Veuillez trouver ci-dessous la version française

Download the most recent ENA



Please take a moment to open ENA and check the date to ensure it is the **July 9, 2015 version**. If not, [please click here to download the latest version.](#)

SMART News

GLOBAL ASSESSMENT WORKING GROUP MEETING

As SMART Global Project Convenor, ACF-Canada has convened Assessment Working Group meetings, serving as an essential platform for nutrition partners to convene and share field experiences, lessons learned and good practices in order to provide solutions for nutrition and mortality assessment challenges and new contexts. The [4th SMART Global Assessment Working Group Meeting](#) was held in Nairobi, Kenya from May 25th to 26th, 2016. The objectives of the meeting were:

1. To update SMART partners on the 2015/2016 progress of SMART initiatives globally.
2. To exchange technical SMART discussions.

This meeting provided an opportunity to share SMART global project updates, review of previous action points, promoted awareness of the SMART 2015-2017 strategy, and presented sustainability mechanisms beyond 2017. Details of the meeting can be found [here](#).



□ ENA FEEDBACK SURVEY

We would like to acknowledge and thank everyone who shared their invaluable feedback on ENA Consultation through the survey monkey link and during AWG meeting in Nairobi. That information has necessitated the submission of 2 proposals for the development of a new software for SMART.



SMART 2015 YEAR IN REVIEW is here!

The [SMART 2015 Year in Review](#) presents the actions undertaken by SMART in 2015 to provide stakeholders with capacity to collect accurate and reliable nutrition and mortality data.



DEVELOPMENT OF SMART E-LEARNING SERIES

With the increasing demand for SMART capacity building events among nutrition partners, the SMART project intends to offer e– learning modules as a sustainable approach that would equally ensure wider coverage compared to the face – to- face approach and meet the training demands. ACF-Canada is developing the following 4 e-Learning modules.

Module 1: Overview of Field Surveys

Module 2: Survey Teams

Module 3: Questionnaire Design

Module 4: Field Procedures

Please look out for the upcoming e-Learning modules coming soon!

Updates from the Field

SMART SURVEY MANAGER TRAINING

A SMART Survey Manager Training for Global Partners was held in Maanzoni, Kenya in July 2016. Being the second cost-recovery training since the beginning of 2016, this training attracted **28 participants** from 16 different agencies including ACF, ADRA, ARC, Amref, FAO, GNC, GOAL, IMC, Medair, MOH Mozambique, PAC, Plan International, Save the Children International, UNICEF, WFP and independent consultants.



@SMART_Method



smartmethodology.org



Mettez à jour votre version du logiciel ENA

Prenez un moment pour ouvrir votre logiciel ENA afin de vous assurer qu'il a bien été mis à jour le **9 juillet 2015**. Pour mettre à jour votre logiciel maintenant, [veuillez cliquer ici](#).

Infos SMART

GROUPE DE TRAVAIL D'ENQUÊTES SMART

L'équipe SMART d'ACF-Canada organise depuis 2013 des réunions pour le Groupe de travail d'enquêtes SMART (Assessment Working Group) afin de partager leurs expériences de terrain et discuter des bonnes pratiques face aux obstacles et contextes difficiles pour la mise en oeuvre des enquêtes nutritionnelles et de mortalité. La [4iè réunion du Groupe de travail d'enquêtes SMART](#) a eu lieu à **Nairobi, Kenya** du 25-26 mai 2016. Les objectifs de cette réunion étaient les suivants:

1. Communiquer des informations actualisées sur les activités du projet SMART .
2. Discuter des obstacles techniques quant aux enquêtes SMART.

De plus, la stratégie du projet global SMART 2015-2017 a été aussi présentée. Le rapport en anglais de cette réunion se trouve [ici](#).



FEEDBACK SUR LE LOGICIEL ENA

Nous tenons à remercier tout utilisateur d'ENA qui a partagé son feedback avec nous à travers le lien Surveymonkey et durant la réunion du Groupe de travail à Nairobi. Cette information a été utilisée pour la préparation et la soumission de deux propositions de projets pour le développement d'un nouveau logiciel pour SMART.



RÉSUMÉ DE SMART EN 2015 est disponible!

[Le résumé de SMART en 2015](#) revisite les activités menées par l'équipe SMART d'ACF-Canada pour s'assurer que les partenaires ont la capacité de collecter des données fiables nutritionnelles et de mortalité.



COURS ÉLECTRONIQUES SMART

Étant donné le volume de demandes pour des formations SMART, l'équipe SMART d'ACF-Canada est en train de développer des cours électroniques afin de rendre l'apprentissage des concepts plus durable et extensif; les quatre cours en voie de développement sont les suivants:

- Module 1: Aperçu des enquêtes nutritionnelles et de mortalité
- Module 2: Les équipes d'enquêtes
- Module 3: Conception du questionnaire
- Module 4: Procédures de terrain

Ces quatre cours seront disponibles prochainement!

Nouvelles du terrain

FORMATION DES RESPONSABLES D'ENQUÊTES SMART

Une formation inter-agences à la méthodologie SMART a eu lieu à Maanzoni, Kenya en juillet 2016. Il s'agit de la deuxième formation avec des frais de participation et a attiré **28 participants** venant de 16 agences différentes: ACF, ADRA, ARC, Amref, FAO, GNC, GOAL, IMC, Medair, MOH Mozambique, PAC, Plan International, Save the Children International, UNICEF, PAM et des consultants indépendants.



@SMART_Method



smartmethodology.org

Contact Us/Contactez-nous

For more information regarding the SMART Methodology, please visit the SMART Forum on the website: smartmethodology.org/forums/

or contact the SMART Team at ACF-Canada:

Pour plus d'informations sur SMART ou pour toutes questions techniques, veuillez visiter le Forum SMART sur le site internet: smartmethodology.org/forums/ ou contactez l'équipe SMART d'ACF-Canada:

Victoria Sauveplane: vsauveplane@actioncontrelafaim.ca

Alina Michalska: amichalska@actioncontrelafaim.ca

Kennedy Otieno: kmusumba@actioncontrelafaim.ca

Paula Tenaglia: ptenaglia@actioncontrelafaim.ca

Copyright © 2016 Action contre la Faim Canada / Action Against Hunger Canada. All rights reserved.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)